
 

Komisia pre cestovný ruch a medzinárodnú spoluprácu 

Mestského zastupiteľstva hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy 
 

 

ZÁPISNICA 

zo zasadnutia komisie pre cestovný ruch a medzinárodnú spoluprácu MsZ 

 (ďalej len „komisia“) 

zo dňa 15.2.2024  

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny (v prílohe) 

Ospravedlnení: Mgr. Kamil Bodnár, Mgr. Martin Winkler 

Prizvaní: Martin Volek, MBA, PhD (podpredseda predstavenstva BTB, zástupca 2. komory BTB pre 

sprievodov a cestovné kancelárie), František Fabián (Tour4U) 

 
K bodu 1  

Otvorenie 

Zasadnutie komisie otvorila a  viedla predsedníčka komisie JUDr. Jana Jakubkovič (ďalej len „predsedníčka 

komisie“) a členov komisie oboznámila s programom rokovania. Členovia komisie navrhli zmenu programu 

– ako bod 3 Financovanie BTB a bod 4 Rôzne. Následne dala hlasovať o programe rokovania komisie ako 

celku. 

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Bezpečnosť a doprava v súvislosti s cestovným ruchom v Bratislave 

3. Financovanie BTB 

4. Rôzne 

 

Hlasovanie: 

Prítomní: 10  Za: 10, Proti: 0, Zdržal sa: 0 

Návrh programu bol prijatý. 

 

K bodu 2  

Bezpečnosť a doprava v súvislosti s cestovným ruchom v Bratislave 

(tému predstavil pán Martin Volek, podpredseda predstavenstva BTB, zástupca 2. komory BTB pre 

sprievodcov a cestovné kancelárie) 

Pán Volek v krátkosti predstavil spoluprácu BTB s Mestskou políciou, a to vo viacerých oblastiach, napr. 

odhaľovanie a zadržiavanie vreckárov na exponovaných miestach, najmä v historickom centre, pomoc pri 

koordinácii dopravy v okolí hradu prostredníctvom tzv. jednotky dopravných asistentov a i.. 



Ocenil nastavenie spolupráce, vzájomnú komunikáciu oboch zložiek a promptnosť konania Mestskej polície. 

Postupne sa nastavuje systémová spolupráca, ktorá vyplýva zo skúseností a návrhov z praxe. Ad-hoc situácie 

sú riešené promptne a profesionálne. 

V rámci témy doprava a cestovný ruch boli otvorené účastníkmi komisie viaceré podnetné témy – vjazd 

turistických vláčikov do pešej zóny, téma lodného turizmu – ako by mala vyzerať celková infraštruktúra 

prístavu, tak aby to bola dôstojná vstupná brána do mesta, záchytné parkoviská pre turistické autobusy, miesta 

na dočasné zastavenie pre turistické autobusy na nástup a výstup turistov a pod. 

V bode 2 neboli prijaté žiadne uznesenia. 

 

K bodu 3 

Financovanie BTB 

Súčasný príspevok mesta do BTB vo výške 600 tis. € je nedostačujúci. BTB chýba približne 150 tis. € na 

financovanie miezd zamestnancom, čo bude mať za následok prepúšťanie. Už dlhšiu dobu sa neprihliada na 

platné uznesenie č. 1737/2014 zo dňa 25.9.2014, v ktorom závisí výška členského príspevku mesta od výšky 

vybratej dane za ubytovanie (ktorá v roku 2023 zaznamenala nárast a predikcia na rok 2024 sa pohybuje na 

úrovni 6 mil. €). Zároveň mesto získava peniaze z iných zdrojov - za spoplatnené parkovanie, z prenájmu terás 

a pod., ktoré by mohli byť čiastočne použité na podporu cestovného ruchu v meste. 

Členovia komisie konštatovali, že finančná situácia je nepriaznivá aj v ostatných mestských organizáciách, 

rovnako aj mestské časti majú výrazne nižší rozpočet. Preto je potrebné mať stanovené jasné priority 

a prezentovať mestu merateľné výsledky na základe konkrétnych KPI, a v prípade, že sa ušetria peniaze, bude 

sa rozmýšľať, ktoré organizácie, projekty a aktivity mesto podporí. 

Členovia komisie diskutovali aj o potrebe mať na magistráte zástupcu pre cestovný ruch, ktorý by viedol dialóg 

medzi mestom a BTB, jasne by zadefinoval, aké priority má mesto v oblasti cestovného ruchu a tlmočil ich do 

BTB, ktorá by ich vedela realizovať. Časť členov komisie si myslí, že mesto je dostatočne zastúpené 

v orgánoch BTB. 

V bode 3 neboli prijaté žiadne uznesenia. 

 

K bodu 4 

Rôzne 

V bode Rôzne neboli otvorené žiadne témy. 

Predsedníčka komisie poďakovala všetkým za účasť a ukončila zasadnutie komisie. Najbližšie zasadnutie 

komisie je naplánované na 14.3.2024. 

 

....................................,  

   predsedníčka komisie 

 

Zapísala: ................................. 

          tajomníčka komisie 

 

V Bratislave, dňa 16.2.2024 


